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در مراودات سیاسی - اقتصادی و نظامی ایران با روسیه و چین 
قدرتمند  کشور  دو  این  نیز  تاکنون  نیست.  توضیحی  به  نیاز 
از  کدام  هر  و  می زنند  آمریکا  تنه  به  تنه  را  خود  که  شرقی 
ولی  دهند  نشان  رقیب  بر  را  خود  برتری  می خواهند  جهتی 
ظاهراً با تحقق چنین امری، فاصله زیاد است؛ لذا پای تحریم های 
و  قدرت  آنها  می آید،  میان  به  که  اروپا  و  آمریکا  فلج کننده 
تحریم ها،  این  مقابل  در  و  ندارند  خود  از  را  آن  دفع  توانایی 

ضعف های سیاسی، اقتصادی و نظامی خود را برملا می کنند.
اینکه به قول کارشناسی، »چینی ها گفتند تا تحریم حل نشود، 
قرارداد 25 ساله را اجرا نمی کنیم« روشن ترین واقعیتی است که 

نمی توانند از آن فرار کنند.
این جمله به ما یادآور می شود که پس تحریم ها، مسئله حاشیه ای 
و کمرنگ نیستند که با وجود آنها بتوان، حتی کشور دوستی 
قرارداد  زمزمه  حتی  داشت.  خود  یاور  و  یار  را  چین  همانند 
20 ساله با روسیه هم به همین جا ختم می شود که بدون حل شدن 

تحریم ها، آنها نیز این قرارداد را اجرا نخواهند کرد.
به عبارت دیگر چین و روسیه این قراردادهای 25 و 20 ساله 
را »امضا« کرده و می کنند ولی »اجرا« نمی کنند! اگر ترامپ 
اجرا نکردن برجام را با پاره کردن آن نشان داد، روسیه و چین، 
قراردادهای فیمابین را بدون نیاز به پاره کردن، اجرا نمی کنند.

رئیس جمهور آینده، باید به این مسئله کلیدی )تحریم ها( توجه 
جدی داشته باشد و به دنبال دفع آنها از سر کشور برآید تا سایر 
محدودیتی  هیچگونه  بدون  روسیه،  و  چین  ازجمله  و  کشورها 
بتوانند با ما معاهدات و قراردادهای کوتاه مدت، میان مدت و 
بلند مدت منعقد کرده و جرات اجرای آنها را نیز داشته باشند.

مهدی صباغ زاده کارگردان و تهیه کننده سینما 

مطرح کرد؛

امیدوارم دولت آینده نگاه خودی 
و غیرخودی را از سینما حذف کند

سینما همچنان دچار رکود است
1

 

سایه سنگین تحریم های ایران بر سر کشورهای 
روسیه و چین

دکتر محمدمهدی جعفری زاده
تحلیل خبر

دکتر محمدمهدی جعفری زاده
یادداشت 

روز

شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس برگزار می کند:بیست و پنجمین نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان

مکان:  محل دائمی نمایشگاه های بین المللی فارس

پنجمین نمایشگاه تخصصی آموزش و فناوری های نوین آموزشی 
سومین نمایشگاه تخصصی نوشت افزار و صنایع آموزشی، اداری و مهندسی ، هشتمین نمایشگاه مادر، نوزاد و کودک
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هجوم سیگنال های کاهشی 

به بازار طلا و سکه

متقی، کارشناس میزگرد خطاب به 

قاضی زاده:

چینی ها گفتند تا تحریم حل نشود، 
قرارداد ۲۵ ساله را اجرا نمی کنیم

2 تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

مدیرعامل آبفا شیراز:

۲۰۷ تأمین میلیون مترمکعب آب شرب شیراز 
از منابع سطحی و زیرزمینی

شهردار جدید منطقه ۱۱ شیراز تاکید کرد؛

لزوم تسریع در تکمیل پروژه 
بوستان شهدای حج

شهردار منطقه سه شیراز:

2

نامزدهای ریاست جمهوری چه گفتند؟
پورمحمدی: 

خیابان جای بگیر و ببند نیست
پزشکیان در اصفهان:

برای رفع مشکلات کشور نیاز به نگاهی نو داریم
زاکانی: 

نامه دفتر رهبری نسبتی با بنده نداشت
قاضی زاده هاشمی:

رؤسای دولت در جمهوری اسلامی 

2یا شهید می شوند یا گرفتار

متولیان حوزه سرمایه گذاری شهری مطرح کردند؛

تأمین منابع شهرداری شیراز 

از فرصت توسعه پایدار شهری
4

ارتش  هوایی  نیروی  فرمانده  رژیم صهیونیستی،  نخست وزیر  پسر 
این رژیم را مورد هجمه قرار داد.

 به گزارش ایسنا، یائیر نتانیاهو، پسر نخست وزیر رژیم صهیونیستی 
در صفحه کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس )توئیتر سابق( تومر 
بار، فرمانده نیروی هوایی این رژیم را به شدت به باد انتقاد گرفت و 
نوشت: فرمانده نیروی هوایی در هفتم اکتبر )عملیات طوفان الاقصی( 
کجا بود و چه می کرد؟ اکنون تصمیم گرفته است که »زیو لوی« 
را به عنوان مربی برای نسل بعدی خلبانان نیروی هوایی منصوب کند.

 براساس گزارش خبرگزاری آناتولی، نتانیاهو در این پیام به بازنشر 
خبری پرداخت که مربوط به ۳۰ ژوئن ۲۰۲۳ است و طی آن لیوی 
اعلام کرده بود که در اعتراض به اصلاحات قضایی در ارتش خدمت 

نخواهد کرد.

توئیت  به  هنوز  صهیونیستی  رژیم  نخست وزیر  نتانیاهو،  بنیامین   
پسرش واکنش نشان نداده است. یائیر نتانیاهو که در میامی آمریکا 
اجتماعی  شبکه های  در  خود  پست های  با  همچنان  می کند،  زندگی 
یک  از  را  ویدیویی  نتانیاهو  پسر  این  از  می کند.پیش  پا  به  جنجال 
وزیر  گالانت«  »یوآو  علیه  شورش  خواستار  که  نظامی صهیونیست 
جنگ رژیم صهیونیستی شده بود، به اشتراک گذاشت تا بار دیگر به 

اوج گرفتن تنش های داخلی در اراضی اشغالی اشاره کند.
 یائیر نتانیاهو ماه فوریه بابت منتشر شدن تصویری از او در منزلش 
در میامی آمریکا، آن هم در شرایطی که سربازان ذخیره ارتش رژیم 
صهیونیستی به جنگ فراخوانده می شوند، مورد انتقادهای فراوان قرار 
گرفت. طبق آخرین اطلاعات، او تا آوریل همچنان در میامی بود و 

در کنسولگری رژیم صهیونیستی کار می کرد.

مهدی صباغ زاده با انتقاد از شرایط سینمای کشور ابراز امیدواری کرد که 
در دولت آینده نگاهی جدی به سینما وجود داشته باشد و نگاه خودی و غیر 

خودی به سینماگران از بین برود.
ایلنا،  خبرنگار  با  گفتگو  در  سینما  تهیه کننده  و  کارگردان  مهدی صباغ زاده 
درباره اولویت های فرهنگی و هنری )به خصوص در حوزه سینما( که انتظار 
می رود دولت آینده آن ها را مدنظر داشته باشد، اظهار کرد: نکته اول درباره 
نامزدهای ریاست جمهوری این است که من به عنوان یک سینماگر تا امروز 
از هیچ یک از نامزدها نگاهی جدی درباره سینما ندیده ام و از آن ها اظهارنظری 
دقیق و کاربردی درباره سینما نشنیده ام و به نظر می رسد که متأسفانه نامزدها 
توجهی به سینما به عنوان یکی از مهم ترین هنرها و مدیوم های رسانه ای امروز 

جهان ندارند.
و  است  بسیاری  مشکلات  درگیر  امروز  ما  سینمای  کرد:  تصریح  صباغ زاده 
از  زیادی  تعداد  بیکاری  عرصه  این  در  موجود  معضلات  مهم ترین  از  یکی 
از  یکی  و  نمی شود  آن ها  به  توجهی  که  است  قدیمی  و  باتجربه  فیلمسازان 
شدن  فراهم  برای  رانت  شدن  ایجاد  فراگیر  بیکاری  این  عوامل  اصلی ترین 
موقعیت فیلمسازی است که متأسفانه شاهد هستیم این رانت منجر به ساخت 
فیلم های باکیفیت نشده و می توان گفت در این سال ها بودجه های تعیین شده 
برای سینما معمولًا این بودجه ها به کسانی داده شده که توانمندی کافی ندارند 
و معمولًا به هدر رفته است. البته باید به این نکته اشاره کنم که من هیچ مشکل 
و مخالفتی با ورود نسل جوان به عرصه فیلمسازی ندارم اما این اتفاق باید با 
ضوابط و قواعد حرفه ای رخ دهد و در کنار آن نباید فیلمسازان قدیمی را کاملًا 

نادیده گرفت و کنار گذاشت.
افزود: امروز من و بسیاری از سینماگران بیکار هستیم و متأسفانه مدام  وی 
برخوردهای سلیقه ای صورت می گیرد درحالیکه دولت باید دولت همه مردم 
باشد و باید افرادی را در مسند مدیریت قرار بگیرند که نگاه تبعیض آمیز در 
آن ها وجود نداشته باشد و فضای کار برای همه فراهم باشد اما متأسفانه امروز 
این نکات توجه داشته  به  امیدوارم دولت آینده  ندارد.  نگاهی فراگیر وجود 
باشیم که موجب پیشرفت  به یاری خداوند شاهد شکل گیری دولتی  باشد و 

کشور و ترسیم گر آینده ای روشن برای جوانان باشد.
کارگردان فیلم سینمایی »خاک و آتش« تأکید کرد: سینمای ایران یکی از 
بزرگ ترین سرمایه های این کشور است و سال ها برای رشد آن تلاش و هزینه 
شده و نباید اجازه دهیم این سرمایه بزرگ به راحتی از دست برود. امروز در 
نیستند  قابل دیدن  اکثر آن ها  اکران می شوند که  فیلم هایی  سینماهای کشور 
و آثار سطحی هستند که فقط هدفشان خنداندن مردم است. قطعاً من مخالف 
خندیدن نیستم اما اینکه صرفاً به خنداندن مخاطب فکر شود و فیلم حاوی هیچ 
ارزشی نباشد قطعاً اتفاق خوبی نیست. انتظار می رود که دولت آینده به رشد 

و تعالی سینمای کشور توجه داشته باشد و فیلم های ساخته شوند که ارزش 
فرهنگی و هنری داشته باشند و سینمای کمدی هم صرفاً برای خنداندن نباشد 
و در سینمای اجتماعی همانطور که مردم انتظار دارند شاید فضایی باشیم که 

بتوان دردها و معضلات جامعه را مطرح کرد.
وی افزود: امیدوارم در کنار این مسائل در دولت جدید بودجه ای مناسب برای 
سینما تعریف شود و هزینه ها به صورتی باشد که نتیجه آن را بر پرده سینماها 
ببینیم. متأسفانه امروز شرایطی فراهم است که فقط قشری از سینماگران امکان 
برخورداری از حمایت های نهادهایی مثل بنیاد سینمایی فارابی را دارند و برای 
یک فیلم که اتفاقاً به تاریخ انقلاب مربوط می شود دو سال است که حمایتی 

از من صورت نگرفته است.
وی افزود: به اعتقاد من باید افرادی به عنوان مدیر برای سینمای کشور انتخاب 
شوند که دارای سواد سینمایی باشند و از طرفی ارتباط درستی با نسل امروز 
داشته باشند. فسیل ها نمی توانند مدیریتی سازنده در عصر حاضر داشته باشند. 
به شخصه احترام زیادی برای آقای رئیسی قائل هستم و حتی معتقدم که آقای 
خزاعی زحمات بسیاری برای سینمای کشور کشیدند و معتقدم که در دولت 
آینده هم می توانند مدیریت سینما را برعهده داشته باشند اما سازوکار موجود 
دچار ایرادهایی است که باید اصلاح شود وگرنه این روند ادامه خواهد داشت.
صباغ زاده تصریح کرد: امروز با دو معضل بزرگ در سینما مواجه هستیم که 
انتظار می رود به آن ها رسیدگی شود. یکی از این معضلات نگاه جناحی است 
به صورت خودی و  را  افراد  که مدیران حاضر در بخش های مختلف سینما 
افرادی فعال باشند که  غیرخودی نگاه می کنند و همین وضعیت باعث شده 
می شوند.  شناخته  که خودی  است  این  فعالیتشان  دلیل  و  ندارند  کافی  دانش 
امیدوارم این نوع نگاه که تنها مربوط به این دولت نیست و شاید ۷ یا ۸ سال 
است که وجود دارد، از بین برود و هر دولتی که شکل می گیرد بر اساس 
توانمندی ها افراد را قضاوت کند و فضای کار برای همه هنرمندان فراهم باشد. 
پس از شیوع کرونا سینمای کشور دچار رکودی شدید شد که من معتقدم این 
رکود همچنان وجود دارد و نباید به فروش چند فیلم کمدی دلخوش بود. باید 
فضای وجود داشته باشد که سینماگران با سلیقه و نگاه های مختلف فیلم بسازند 

و بودجه های سینما تنها در اختیار قشری خاص قرار نگیرد.
این کارگردان در پایان اظهاراتش تأکید کرد: مطمئناً وضعیت شکل گرفته را 
نمی توان تنها مربوط به یک شخص یا یک گروه دانست. من دولت یا رئیس 
معتقدم  و  نمی دانم  این وضعیت  عاملان شکل گیری  تنها  را  سینمایی  سازمان 
که این شرایط حاصل بی توجهی چندین ساله به سینماست و اگر قرار است 
سینمای ما به روزهای اوج خود برگردد باید تیمی قدرتمند، کارکشته، آشنا 
به سینما و دلسوز در مسند مدیریت قرار بگیرند تا شاهد تصمیمات درست و 

سازنده از سوی آن ها باشیم.

مهدی صباغ زاده کارگردان و تهیه کننده سینما مطرح کرد؛

سینما همچنان دچار رکود است

فشار به او برای کناره گیری به این خاطر این است که تنها نامزدی 
است که خود را ادامه دهنده دولت فعلی معرفی کرده و رأی به او به 

منزله آرای موافقان دولت مستقر فعلی تلقی خواهد شد.
دولت  ارشد  عضو  تنها  هاشمی  قاضی زاده  امیرحسین  ایران-  عصر 
مرحوم ابراهیم رییسی که در رقابت انتخابات ریاست جمهوری حضور 

دارد از تصمیم خود به حضور تا پایان انتخابات خبر داد.
او که در برنامه میزگرد سیاسی شبکه سوم سیما حضور یافته بود  به 
برنامه که آیا تضمین می دهید مانند  ابراهیم متقی کارشناس  پرسش 

دوره قبل کنار نکشید و انصراف ندهید این گونه پاسخ داد:
نظر  این  از  و  ماندم  پایان  تا  و  ندادم  انصراف  هم  قبل  دوره  اولًا 
ثانیاً اگر خودم را اصلح نمی دانستم وارد نمی شدم و  سوءسابقه دارم. 
معتقدم کسانی درنهایت باید باقی بمانند که نقطه ضعف روشنی ندارند.
شهید  عاقبت  به  آوردم  رأی  اگر  امیدوارم  هاشمی گفت:  قاضی زاده 
در  اسلامی  جمهوری  دولت های  رئیسان  چون  شوم.  دچار  رییسی 
آخر یا شهید می شوند یا گرفتار و بلافاصله توضیح داد حضرت آقا 
)آیت الله خامنه ای( رئیس دولت نبودند و دیگری )مهندس موسوی( 

رئیس دولت بود.
  این سؤال ابراهیم متقی هم قابل توجه بود که مگر نامزدهای دیگر 
خارج از جبهه انقلاب هستند که شما چند نفر به خودتان می گویید 
جبهه انقلاب و قاضی زاده هاشمی به گونه ای پاسخ داد که یعنی بیشتر 
نوعی نام گذاری است و نمی توان این گونه تفکیک کرد و از این نظر 

هم با باقر قالیباف مرزبندی کرد.
هر چند قاضی زاده هاشمی کوشیده از حاشیه ها دوری کند ولی این 
توییت او که پیش از انقلاب اعلامیه های امام خمینی را پخش می کرده 
با طعنه عباس عبدی مواجه شد که وقتی شما متولد 1۳5۰ هستید و 
انقلاب در سال 1۳5۷ به پیروزی رسیده در چند سالگی اعلامیه های 

امام را پخش می کردید؟!
اعلام ماندن تنها نامزد سیاه پوش در جمع رقبای انتخاباتی از این نظر 
که آرای دیگران را جذب کند اهمیت ندارد چون حسب ظاهر و بر 
برای  او  به  فشار  ندارد.  توجهی  قابل  پایگاه رأی  نظرسنجی ها  اساس 
کناره گیری اما به این خاطر است که تنها نامزدی است که خود را 
ادامه دهنده راه رئیس جمهور فقید و دولت فعلی معرفی کرده و رأی به 

او به منزله آرای موافقان دولت مستقر فعلی تلقی خواهد شد.

قاضی زاده هاشمی:

انصراف بده نیستم، خاطرتان جمع!
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